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رئیس مجلس گفت که هنوز شــورای نگهبان 
مصوبات مجلس در بخش اول لایحه بودجه سال 
۱۴۰۳ را نهایی نکرده که تا چهارشنبه هفته جاری 
قطعی خواهد شد لذا عملا جداول تفصیلی بعد از 

تعطیلات نوروز در مجلس بررسی می شود.
محمدباقر قالیباف در جلسه علنی دیروز در پاسخ به دو تذکر 
حسینعلی حاجی دلیگانی و علیرضا سلیمی درباره تعیین تکلیف 
بخش دوم لایحه بودجه ســال ۱۴۰۳ اظهار کرد: ماده ۱۸۲ 
آیین نامه روند رسیدگی به لایحه بودجه را تعیین کرده است ما 
در مرحله اول تمامی احکام به اضافه منابع و مصارف را براساس 
پیشنهاد دولت بررســی و تصویب می کنیم سپس مصوبات 
به شورای نگهبان ارائه می شــود که این پروسه ۴۵روز طول 
می کشــد.وی اضافه کرد: ما اکنون در مرحله بررسی شورای 
نگهبان هستیم که بعد از تایید شورا بخش اول لایحه بودجه به 
قانون تبدیل شده و آن را به دولت می دهیم سپس دولت جداول 
تفصیلی یعنی همان مرحلــه دوم لایحه بودجه را به مجلس 
تقدیم می کند آن وقت نوبت به بررسی بخش دوم یعنی بررسی 
در کمیسیون های تخصصی، کمیسیون تلفیق و صحن علنی 

می رسد که آن هم حدودا ۴۰ روز زمان لازم دارد.
رئیس مجلس گفت: اصلاحیه ما درباره ایراد شورای نگهبان 
و دادن مجوز به دولت برای برداشت از منابع به معنای بودجه 

دو دوازدهم نیست، چون ما بخش اول لایحه بودجه مربوط به 
منابع و مصــارف را تصویب کردیم که این یعنی جدول یک 
تا چهار تصویب شــده است اما جداول مربوط به دستگاه های 

سیاست گذار و اجرای طرح ها تصویب نشده است.
قالیباف بیان کرد: هنوز در شورای نگهبان بودجه نهایی نشده 
است البته تا چهارشنبه هفته جاری براساس اصلاحات امروز 
مجلس شورای اسلامی بخش اول لایحه بودجه قطعی خواهد 
شد بعد از آن دولت ۱۰ روز وقت قانونی برای ارائه بخش دوم 
بودجــه را دارد حتی با فرض این که دولت در مدت زمان یک 
روز هم جداول را به مجلس بفرستد امکان بررسی جداول در 

روزهای باقی مانده تا پایان سال وجود ندارد.
رئیس مجلس اظهار کرد: براین اساس با توجه به این که بخش 
اول لایحه بودجه به زودی تبدیل به قانون می شــود و آن را 
به دولت ابلاغ می کنیم ما در اینجا مجوزی به دولت دادیم تا 
دولت معطل بخش دوم بودجه نماند دولت می تواند دریافتی ها 
و پرداختی ها را به صورت علی الحساب انجام دهد ما بعد از عید 
جداول تفصیلی را بررسی می کنیم. سال های قبل هم یعنی تا 
پیش از اصلاح آیین نامه داخلی)تغییر در شیوه بررسی بودجه( 

جداول تا اردیبهشت ماه به دولت ابلاغ می شد.
وی در پایــان گفت که این موضوع به خاطر آن رخ داده که 
در ابتــدا باید دولت بخش اول لایحه بودجه را در اول آبان ماه 

به مجلس می داد که این کار با تاخیر صورت گرفت همچنین 
مسیر رسیدگی به مصوبات مجلس در شورای نگهبان و هیات 
عالی نظارت هم زمان بر شــد؛ در نهایت با توجه به جمیع این 
موارد جمع بندی بر این شد که دولت علی الحساب دریافتی ها و 

پرداختی ها را بتواند در سال جدید انجام دهد.
به گزارش ایسنا، علی رضا سلیمی عضو هیات رئیسه مجلس 
با استناد به ماده ۱۸۲ در تذکرش اظهار کرد: سوال این است که 
آیا این متن جایگزین برای رفع ایراد شورای نگهبان به معنای 
بودجه دو دوازدهم است یا این که پرداختی ها براساس بودجه 

سال ۱۴۰۳ انجام می شود؟
همچنین حسینعلی حاجی دلیگانی نماینده شاهین شهر نیز در 
تذکری گفت: در حال حاضر احکام سه بار بین مجلس و شورای 
نگهبان رفت و برگشت داشته و نهایی نشده است؛ ۸روز دیگر 
تا پایان سال فرصت داریم و جداول نیز توسط دولت ارائه نشده 
است. وی با بیان اینکه دولت مکلف به ارائه جداول تفصیلی 
بودجه به مجلس اســت، گفت:  ممکن است در سال جدید 
شرایط دیگری پیش  آید؛ به هر حال متن جایگزین جدید برای 

رفع ایراد شورای نگهبان خلاف آیین نامه است.

قالیباف:بخشاوللایحهبودجه۱۴۰۳تاچهارشنبهقطعیمیشود  مجوز مجلس به دولت
 برای برداشت علی الحساب از منابع بودجه

نمایندگان مجلس جهت تامین نظر شــورای نگهبان به دولت مجوز دادند 
تا به صورت علی الحســاب از منابع بودجه برداشــت کنند، این مهلت تا 

اردیبهشت ماه خواهد بود.
نمایندگان مجلس در جلسه دیروز ایرادات شورای نگهبان در لایحه بودجه سال ۱۴۰۳ را رفع 
و تصویب کردند.براین اساس بند الحاقی ۳ تبصره ۱۵ حذف شد.همچنین متن زیر به عنوان بند 
الحاقی ۷ به تبصره ۱۵ الحاق می شود: بند الحاقی ۷ – به دولت اجازه داده می شود ضمن اجرای 
احکام تبصره های این قانون تا زمان ابلاغ جداول تفصیلی آن و حداکثر تا پایان اردیبهشت ماه 
سال ۱۴۰۳ با رعایت این احکام نسبت به وصول منابع و پرداخت اعتبارات بر پایه جداول تفصیلی 
قانون بودجه ۱۴۰۲ به صورت علی الحساب اقدام نماید.به گزارش ایسنا، با تصویب و ابلاغ جداول 
مربوط به بودجه سال ۱۴۰۳ کل کشور دولت مکلف است از تاریخ ۱۴۰۳.۱.۱ براساس قانون 

مزبور اعمال حساب نماید.

 حاجی دلیگانی: دستمزد کارگران
 طبق نرخ واقعی تورم تعیین شود

نماینده شاهین شهر در مجلس تاکید کرد که میزان حقوق کارگران در سال 
آینده براساس نرخ تورم باشد لذا لازم است شورای عالی کار براساس این 

موضوع تصمیم گیری لازم را انجام دهد.
حسینعلی حاجی دلیگانی در جریان جلسه دیروز مجلس در تذکری اظهار کرد: در حالی جلسات 
شورای عالی کار برای تعیین میزان حقوق کارگران در سال آینده تشکیل می شود که باید میزان 
حقوق طبق نرخ تورم باشد.وی توضیح داد: باید در تعیین میزان حقوق کارگران سبد نیاز آنها اعم 
از مسکن، پوشاک و خوراک طبق تورم در نظر گرفته شود. به گزارش ایسنا، این نماینده مجلس 
بیان کرد: انتظار می رود شورای عالی کار به خصوص نمایندگان کارگران بر روی این موضوعات 

ایستادگی کرده و دستمزدها را طبق نرخ واقعی تورم تعیین کنند.

وزارت نیرو درباره اخذ و جریمه از کشاورزان تدبیر کند
نماینده گلپایگان در مجلس گفــت: اخیر هزینه بالایی به عنوان جریمه از 
کشــاورزان به بهانه برداشــت مازاد از چاه های کشاورزی گرفته شده که 

پرداخت آن از توان کشاورزان خارج است لذا وزارت نیرو تدبیری کند.
مسعود خاتمی در جلسه دیروز در تذکری گفت: گلایه مردم از افزایش قیمت ها و بی عدالتی 
اقتصادی اســت که لازم اســت دولت فکری به حال این مشکل کند.وی ادامه داد: پیشنهاد 
می کنم که ستاد ویژه بازسازی تیم اقتصادی برای بهبود وضعیت معیشتی و اقتصادی تشکیل 
شود تا هرچه سریع تر وضعیت اقتصادی مردم سامان یابد.به گزارش ایسنا، این نماینده مجلس 
در تذکری دیگری به وزیر نیرو بیان کرد: اخیرا هزینه بالایی به عنوان جریمه از کشاورزان به 
بهانه برداشت مازاد از چاه های کشاورزی گرفته می شود که پرداخت آن از توان کشاورزان خارج 
است حتی در مواردی حکم قضایی هم صادر شده است. انتظار می رود که وزارت نیرو برای حل 

این مشکل تدبیر کند.

حداقل هزینه سفره شب عید نوروز میلیونی شد!
هفت سین گرانی 

بررسی قیمت ها در بازار نشان می دهد هزینه سفره شب عید نوروز ۱۴۰۳ 
میلیونی شده است. چنانکه خانوار برای تهیه هفت سین با یک وعده سبزی پلو 

با ماهی باید بیش از یک میلیون تومان هزینه بپردازند.
به گزارش تجارت نیوز، پایان سال که در گذشته همراه با بوی عید بود و حال و هوای نوروز 
را در شهر می گستراند، چند سالی است که تنها بوی گرانی با خود می آورد. امسال نیز گذشته از 
هزینه های همیشگی همچون لباس و پوشاک، خوراک، آجیل و ... حداقل هزینه سفره شب عید 

نوروز و هفت سین نیز از یک میلیون تومان عبور کرده است. 
یک وعده کوچک سبزی پلو با ماهی؛ 52۰ هزار تومان!

چنانچه شهروندان ایرانی قصد داشته باشند رسوم قدیمی را حفظ کنند و به خوردن سبزی پلو 
با ماهی پایبند بمانند برای تهیه یک وعده آن حداقل باید هزینه بیش از نیم میلیون تومانی را 
متحمل شوند. بررسی نرخ های موجود در شرایط کنونی بازار حاکی از آن است که اکنون یک 
کیلو ماهی قزل آلا  دست کم ۲۳۰ هزار تومان قیمت دارد.برنج نیز کالای غالب دیگر در این 
وعده غذایی است. در حال حاضر یک کیلوگرم برنج ایرانی نیز در جنوبی ترین نقاط تهران حداقل 
9۰ هزار تومان فروش می رود. تهیه سبزی پلو با ماهی به مخلفات دیگری ازجمله سبزی، روغن، 
زعفران، لیمو، سیر و ... نیاز دارد که این اقلام نیز برای یک وعده حدود ۲۰۰ هزار تومان هزینه 
دارند. بر این اساس یک وعده دو تا چهار نفره سبزی پلو با ماهی ۵۲۰ هزار تومان رقم می خورد. 

هفت سین نیم میلیون تومانی
هفت سین که به نوعی مهم ترین نماد عید نوروز شناخته می شود نیز اکنون به نماد دیگری برای 
گرانی و افزایش هزینه سفره شب عید نوروز تبدیل شده است. بررسی بازارهای مختلف در شهر 
تهران نشان می دهد که سبزه به عنوان ارزان ترین سین این سفره در حال حاضر حداقل ۲۰ هزار 
تومان به فروش می رسد. حال اگر خانوار قصد داشته باشند که برای سفره هفت سین خود در 
تنگ یا آکواریومی که از قبل داشته اند از دو ماهی قرمز استفاده کنند حداقل ۸۰ هزار تومان برای 
آن باید بپردازند. سیر که جز جدایی ناپذیر دیگر سفره هفت سین است نیز اکنون در هر کیلو حدود 
۲۰ هزار تومان فروش می رود. البته بدیهی است که هیچ خانواده ای برای چینش سفره هفت 
سین از یک کیلو سیر استفاده نمی کند و مقدار کمتری از آن استفاده می شود. سیب قرمز نیز 
چنین وضعیتی دارد؛ با این حال خرید یک کیلو از جنس اعلای این میوه هم 6۰ هزار تومان رقم 
می خورد. سمنو نیز قیمت مشابه سیب قرمز دارد. خانواده های ایرانی برای تکمیل سفره هفت 
سین خود ۱۰۰ هزار تومان هم باید بابت خرید ۱۰۰ گرم سماق و یک لیتر سرکه کنار بگذارند. 
خرید یک کیلو سنجد نیز حدود ۲۰۰ هزار تومان آب می خورد تا بدین ترتیب سفره هفت سین 
بیش از نیم میلیون تومان قیمت بخورد. با اضافه شــدن یک وعده سبزی پلو با ماهی به این 

سین ها هزینه سفره شب عید نوروز قبل از تحویل سال یک میلیون و 6۰ هزار تومان می شود.

افزایش قیمت مسکن با توجه به رشد نرخ ارز در بازار
یک کارشناس مسکن گفت: هم اکنون بازار مسکن در رکود تورمی قرار دارد که با 
توجه به افزایش قیمت ارز در بازار، به مرور زمان این رشد قیمت در بازار مسکن 

تاثیر خواهد داشت.
فرشید ایلاتی، کارشناس حوزه مسکن با بیان اینکه مردم به راحتی می توانند از سامانه خودنویس 
به راحتی کد رهگیری دریافت کنند و نیازی به پرداخت پول به املاکی ها نیست، گفت: مردم بدون 
ارجاع به املاکی ها به راحتی و به صورت رایگان توان دریافت کد رهگیری را خواهند داشت اما در 
گذشته باید هزینه بالایی پرداخت می شد تا می توانستن این کد را دریافت کنند؛ هم اکنون این ضعف 
در معامله پرداخت رفع شده است.این کارشناس حوزه مسکن در خصوص حضور چینی ها در کشور 
تاکید کرد: کشور نیازمند سرمایه گذاری چینی ها در ایران است؛ همچنین چندین بار حضور پیمانکاران 
چینی در کشور از سوی مقام مسؤولان وزارت راه و شهرسازی تکذیب شد.وی افزود: در حوزه ساخت 
و ساز نیازمند سرمایه و تکنولوژی چینی ها در کشور هستیم؛ زیرا دولت در بحث تولید ۴ میلیون واحد 
مسکونی ابهاماتی ایجاد شده که الویت با پیمانکاران داخلی خواهد بود اما اگر پیمانکار داخلی با قیمت 
پیشنهادی دولت پای کار نیاید، دولت باید از پیمانکاران و مکانیزم های بین المللی استفاده کند.این 
مسؤول تاکید کرد: دولت براساس تکلیفی که دارد باید برای تحقق به وعده خود از تمامی مکانیزم های 
موجود بهره مند شود.به گزارش مهر، ایلاتی تصریح کرد: بازار مسکن هم اکنون در رکود تورمی به سر 
می برد؛ خرید و فروشی در این بازار رخ نمی دهد. با توجه به رشد قیمت دلار در بازار مسکن قطعاً در 

بازار مسکن تأثیراتی خواهد داشت.

امرالهی: بالاتر از این قیمت مرغ نخرید، گران است
مدیرکل دفتر نظارت بر کالاهای اساســی وزارت جهاد گفت: با توجه به حجم 

جوجه ریزی ها، عرضه مرغ بالاتر از ۸۰ هزار تومان گرانفروشی است.
 مسعود امراللهی با بیان اینکه مشکلی در عرضه مرغ نداریم، گفت: با توجه به حجم جوجه ریزی 
ها و تولید مرغ، آرامش بر بازار حاکم است.او قیمت کنونی هرکیلو مرغ را ۷۸ تا ۸۰ هزارتومان اعلام 
کرد و افزود: عرضه مرغ بالاتر از ۸۰ هزار تومان گرانفروشی است.امراللهی ادامه داد: با توجه به ۱۵۰ 
میلیون قطعه جوجه ریزی و میزان تولید، گوشت مرغ مورد نیاز ایام ماه رمضان و نوروز تامین است.

مدیرکل دفتر نظارت بر کالاهای اساسی وزارت جهاد درباره وضعیت تامین شکر ماه رمضان گفت: 
برای ایام عید و ماه رمضان ۳۰ هزار تن شکر برای خانوار و بیش از ۱۰۰ هزار تن شکر برای صنف 
و صنعت تامین شده است.به گزارش خبرآنلاین،او با بیان اینکه بیش از نیاز بازار شکر تامین شده 
اســت، گفت: اگر کمبودی در بازار رخ دهد، مجدد آن را تامین می کنیم و جای هیچ گونه نگرانی 

در این خصوص نیست.

 بررسی لایحه حجاب در شورای نگهبان
 به اتمام نرسیده است

رئیس کمیســیون حقوقی و قضایی مجلس گفت که لایحه عفاف و حجاب برای 
سومین بار به شورای نگهبان ارسال شده و همچنان در مرحله بررسی شورا است.

به گزارش تجارت نیوز، موسی غضنفرآبادی در واکنش به اظهارات یکی از نمایندگان مجلس مبنی بر تائید 
لایحه عفاف و حجاب در شورای نگهبان گفت: لایحه حجاب و نگهبان همچنان در مرحله بررسی شورای 
نگهبان است.وی توضیح داد: مجلس بعد از رفع ایرادات شورای نگهبان و اعمال اصلاحاتی، لایحه عفاف و 

حجاب را برای بررسی مجدد به شورای نگهبان ارسال کرده است و هنوز پاسخی از شورا دریافت نکردیم.

اخبار کوتاه 

جنیدی جعفری سخنگوی انجمن داروسازان ایران 
به بازار گفت: بخشی از دارایی موسسان داروخانه ها 
طی سبد فروشی شرکت های پخش هدر می رود و 
با گذشتن تاریخ انقضای داروهای اجباری، باید آن ها 

را معدوم کنند.
ســبد فروشی دارو از سوی شــرکت های پخش به موسسان 
داروخانه ها به معضلی لاینحل تبدیل شــده اســت؛ چرا که از 
یک طرف داروهای پرمصرف به قدر کافی تولید نمی شــوند و 
همیشه در زنجیره دارو کمبود آن ها احساس می شود و از طرفی 
دیگر نیز تولید بعضی از داروها آن قدر زیاد و بی برنامه است که 
داروسازان برای تامین نیاز سبد محصولی پر مصرف خود به اجبار 
ناچار به خرید داروهای کم مصرف هم هســتند.داروهایی که از 
سوی شرکت های توزیع به اجبار به فروش می رسند و آن قدر 
در قفسه های داروخانه می مانند که بخش مهمی از آن ها بعد از 
گذشت تاریخ مصرف شان باید فقط معدوم شوند. محصولاتی که 
 تبدیل به زباله می شوند و سرمایه موسسان داروخانه ها را به باد 
می دهند. تمامی این اتفاقات نیز در شــرایطی رخ می دهد که 

داروســازان فعال در عرصه داروخانه ها با چالش های شــدید 
نقدینگی در نتیجه اجرای طرح دارویار، تغییر نرخ ارز ترجیحی اول 
زنجیره تولید دارو و اهدای یارانه به انتهای زنجیره دارو دســت و 
پنجه نرم می کنند؛ چرا که آن ها باید پیش پیش هزینه کنند و با 
تاخیر مطالبات شان را از شرکت های بیمه بگیرند. بنابراین عجیب 
نیست که در این چرخه ناهماهنگ کمبود نقدینگی بر سر صنعت 
دارو سنگینی کند و داروخانه ها هم مسیر ورشکستگی را طی کنند.

سبد فروشی یکی از چالش های عمده داروسازان
در رابطه با چالش هایی که با سبد فروشی شرکت های پخش 
پیش روی موسسان داروخانه ها ایجاد شده شهاب الدین جنیدی 
جعفری سخنگوی انجمن داروســازان ایران به بازار گفت: شاید 
یکی از دغدغه های مهم موسسان داروخانه های ما در کل کشور 
بحث سبد فروشی شرکت های دارویی باشد.وی افزود: متاسفانه 
سازمان غذا و دارو و معاونت غذا و دارو نظارتی که مد نظر انجمن 
داروســازان است را بر روی شرکت های توزیع کننده دارو اعمال 
نمی کنند و به نظر می رســد آن ها فقط سالانه یکی دو بار به 
شرکت های توزیع مراجعه داشته باشند که طی آن نیز بیشتر بر 

روی جی ام پی، مسائل بهداشتی، کیفیتی و رعایت استانداردها 
توجه کنند.جنیدی جعفری با اشــاره به اینکه هر چند استاندارد 
دارو در شــرکت های تولید و توزیع رعایت نشود اساس کیفیت 
دارو زیر ســوال می رود ادامه داد: با این حال دغدغه ما آن جایی 
اســت که به نظر می رسد بسیاری از شرکت های توزیع کننده 
داروهایی که پر مصرف و مورد درخواست بسیاری از داروخانه های 
 خصوصی کشــور اســت را فقط در کنار داروهای دیگر عرضه 
می کنند.ســخنگوی انجمن داروســازان تاکید کرد: بسیاری از 
داروخانه هایمان نزدیک به ۸۰ درصد از داروهایی که دارند داروهایی 
است که ۲۰ درصد از نیاز شان است و ۲۰ درصد از داروهایی که در 
داروخانه دارند ۸۰ درصد کسری شان را تشکیل می دهد. بنابراین 

در عمل درصد ۸۰- ۲۰ مدیریت داروخانه برعکس شده است.
 داروهای تاریخ مصرف گذشته و سرمایه هایی 

که به باد می رود
جنیدی جعفری با اشــاره به اینکه داروخانه ها مجبور به خرید 
داروهای کم مصرفی که در قفس داروخانه شان دارند می شوند 
بیان داشت: داروخانه ها برای تامین داروهای مورد نیازشان مجبور 

می شوند داروهایی خریداری کنند که هر بار به دلیل نبود تقاضای 
کافی بخش مهمی از تاریخ انقضای آن ها منقضی می شــود و 
سرمایه شان هدر می رود. بنابراین به نظر می رسد بر روی سبد 
فروشی و هدر رفت سرمایه داروخانه ها نظارتی از سوی ارگان های 
مربوطه وجود ندارد.سخنگوی انجمن داروسازان ایران اضافه کرد: 
از طرفی مقدار سهمیه ای که به داروخانه های مختلف تخصیص 
می یابد نیز رصد نمی شــود و نظارت در توزیع مویرگی انجام 
نمی شود. این در حالی است که همه داروخانه ها باید از حداقل 
و حداکثری، بسته به سهمیه ای که معاونت غذا و دارو تعیین می 

کند استفاده کنند اما کسی این را بررسی نمی کند.
وی با انتقاد از توزیع ســنتی دارو نیز ادامه داد: متاسفانه با همه 
رشد سیستم های هوشمند، هوش مصنوعی، آمدن کامپیوترها به 
مجموعه ها، نرم افزارهای موثر و غیره اما هنوز در شرکت های 
پخش فعالیت به صورت ویزیتور محور پیش می رود و این مساله 
مقداری به سلایق شخصی، میزان نقدینگی موسس و خیلی از 
مســائل دیگر ربط پیدا می کند که همگی برای نظام سلامت 

خطرناک است.

برنامه ناهماهنگ تولید و توزیع دارو
سخنگوی انجمن داروسازان تاکید کرد: هرچند امر دارو و شفا یک 
امر مقدس است و قرار نیســت در آن مسائل مالی تاثیر بگذارد و 
همه ما برای رفاه حال بیماران مان موظف هســتیم که با بهترین 
خدمات در خدمت مردم عزیزمان باشیم اما هنوز مشکلاتی که به 
آن ها اشاره شــد وجود دارد.هرچند وقتی صحبت از سبد فروشی 
شرکت های پخش به میان می آید انگشت اتهام به سمت توزیع 
کننده های دارو نشانه می رود اما مسئله اصلی این است که چرا باید 
برخی از داروها خارج از ظرفیت و نیاز داخلی تولید شوند تا توزیع کننده 
ها نیز برای فروش آن ها به اجبار یا به خواست خودشان سبد فروشی 
کنند؟موضوعی که به نظر می رسد پیش از اینکه بخواهیم دلیل آن 
را در شرکت های پخش دنبال کنیم باید در شرکت های داروسازی 
و نحوه مدیریت ســازمان غذا و دارو در برنامه تولید دنبال شود؛ به 
خصوص که اگر منابع صنایع داروسازی به جای تولید محصولاتی 
که مازاد بر نیاز داخلی است در تولید داروهای پر مصرف که از قضا 
دچار کمبود هم هستند به کار گرفته شود می تواند هم از چالش سبد 

فروشی بکاهد و هم معضل کمبودها را تا حدی مرتفع سازد.

داروهای تاریخ مصرف گذشته روی دست داروسازان؛ سبد فروشی شرکت های پخش همچنان ادامه دارد
سخنگوی انجمن داروسازان ایران مطرح کرد

آقای رئیس جمهور، زمان وعده های گل 
و بلبل دادن تمام شده است.

نماینده مردم زاهدان گفت: آقای رئیس جمهور 
بنده فکر می کنــم زمان وعده های گل و بلبل 
دادن تمام شــده است و یک سال و نیم دیگر 
انتخابات ریاست جمهوری فرا می رسد و مردم 
یک کار عملی از دولت می خواهند. مردم می 
خواهند سفره شان پررنگ باشد. همچنین مردم با 
نظام و انقلاب مشکلی ندارند و مردم تابع ولایت 

هستند، اما عملکرد دولتمردان به شدت مردم را ناراضی کرده است.
حسینعلی شــهریاری در نطق میان دستور جلسه دیروز مجلس گفت: مردم 
بــا وجود اینکه از اوضاع کنونی به ویژه از اقتصاد گلایه مند هســتند و به حق 
هم می باشــد. باز هم در شرایط حساس برای دفاع از آرمان های کشور و شهدا 
در صحنه انتخابات حضور پیدا کردند.شــهریاری با اشاره به انتخاب وی برای 
حضور در مجلس دوازدهم گفت: انتخاب بنده شاید با وجود کاستی در بعضی 
حوزه هــا و عملکرد به دلیل عدم هماهنگی به موقع قــوا و کارگزاران اجرایی 
و قوانین مزاحم و یا کمبود منابع به ویژه منابع اقتصادی و مشــکلات عدیده 
موجود در استان برای ششمین دوره متوالی بار مسئولیت سنگینی را بر دوش 
اینجانب نهاده است که انشالله بتوانم خدمت صادقانه و انتقال مشکلات مردم 
 اســتان را به پایتخت به صورت سریع و شــفاف ادامه و کماکان زبان گویای 

موکلانم باشم.
وی با بیان اینکه باید فرمایشات مقام معظم رهبری را سرلوحه کار خودمان قرار 
دهیم ادامه داد: از رو باید از موارد خلاف و تفرقه انگیز پرهیز کنیم و نمایندگان 
مجلس باید برای وحدت عملی و حل مشکلات مردم هم قسم شوند.به گزارش 
ایلنا، شهریاری تاکید کرد: این روزها شاهد تخریب چهره های مختلف سیاسی 
هستیم که به جز مأیوس کردن مردم حاصلی نخواهد داشت و کام مردم را تلخ 
خواهد کرد.وی تاکید کرد: استان سیستان و بلوچستان یکی از استان هایی است 
که متاسفانه علی رغم تمام تلاش هایی که نظام مقدس جمهوری اسلامی داشته 

باز از آخر رتبه اول را دارد.
متاسفانه مشکلات اقتصادی و مشکلات معیشتی و فقر در استان سیستان و 
بلوچستان غوغا می کند، جناب آقای رئیس جمهور، استان سیستان و بلوچستان 
هم در نقشه جغرافیای جمهوری اسلامی ایران،جزء خاک جمهوری اسلامی 
است. متاسفانه سفر دوم حضرت عالی به هر دلیلی به استان انجام نشد و شاید 
بهانه  ان باشد که پروژه مهمی که در شأن افتتاح توسط حضرتعالی باشد وجود 
ندارد، لذا اگر پروژه بزرگی در این اســتان وجود ندارد مردم مقصر نیستند و این 
دولتمردان هستند که کار اساسی و درستی در استان سیستان و بلوچستان انجام 

ندادند.
وی خطاب به رییس جمهور تاکید کرد: تا چه زمانی  وضعیت استان سیستان 
و بلوچستان باید بدین وضع باقی بماند و تا کی باید مردم سیستان و بلوچستان و 
جنوب استان که همه ساله متحمل سیل های ویرانگر هستند ، مشکلات ازارشان 
دهد.وی با بیان اینکه  گرد و خاک، ساکنین مردم شمال استان بلوچستان را آزار 
می دهد.گفت: گرد و خاک و خشکسالی مردم شمال استان سیستان و بلوچستان 
را به اقصی نقاط کشور آواره کرده است و این جای سوال دارد که این مسائل تا 

کی باید ادامه پیدا کند.
شهریاری مجددا خطاب به رییس جمهور تاکید کرد: چرا  فکر اساسی و جدی 
برای مشکلات مردم نمی کنید؟ متاسفانه بیش از ۵۰ درصد پست های سازمانی 
استان خالیست و علی رغم مجوزهای استخدامی که داده می شود، از اکثر نقاط 

کشور می آیند و پســت ها را اشغال می کنند و 
هنوز مشغول به کار نشده متاسفانه به بهانه های 
مختلف از استان می روم. در این بخش قرار بود 
مجوزهایی که داده می شود مجوزهای بومی - 
گزینی باشد. همچنین قرار بود استان و کشور را 
یک گونه نبینیم که مجوزها داده شود، بنابراین 
باید مجوزها به جاهایی داده شود که کمبودهای 

جدی دارند.
این نماینده مجلس تاکید کرد : متاسفانه معلمین 
خرید خدمت، نهضتی ها علی رغم اینکه سال های زیادی را فعالیت کردند. هنوز 
بلاتکلیف هستند و همچنین نیروهای شرکتی هنوز حقوق خود را دریافت نکردند. 
همچنین پرسنل بهداشت درمان که در زمان کرونا وعده داده شده بود، مشکلشان 
حل شود همچنان مشکلشان حل نشده است و متاسفانه خیلی از قول هایی که 
رئیس جمهور در زمان انتخابات و در زمان ریاست جمهوری داده بودند، اجرایی 

و عملی نشد.
وی با اشاره به تورم لجام گسیخته و افزایش قیمت دلار و مشکلات معیشتی 
مردم در نقاط محروم تاکید کرد: این مسائل مردم را بسیار آزار می دهد، از سویی 
دیگر ماه مبارک رمضان  فرا رسیده است و سفره مردم متاسفانه خالیست و باید 

فکری جدی در این زمینه انجام داده شود تا رضایت مردی جلب شود.
شهریاری تاکید کرد: به نظر می رسد در دولت تخصصی وجود دارد که هر روز 
مردم را ناراضی کرده و مشــکلات جدی برای مردم به وجود بیاورند؛ به واقع  
مسئولین یک روز مشکل سوخت را بهانه می کنند و یک روز تعرفه آب و یک روز 
تعرفه برق افزایش پیدا می کند این در حالی است که یارانه ای که به مستضعفین 
داده می شود حتی پول تعرفه آب و برقشان آنها نمی شود که باید در این زمینه 
کار جدی صورت گیرد.وی تاکید کرد: همچنین تمام قول هایی که برای استخدام 
پرسنل دوران کرونا داده شده اجرایی و عملیاتی نشد و هر موقع هم که صحبت 
می شود،می گویند باید از درآمدهای اختصاصی منابع آن تامین شود.این جای 

سوال دارد که کدام درآمد اختصاصی؟ 
متاسفانه وضع بهداشت درمان کشور بیمار است و مردم دارو ندارند و خیلی از 
بیماران به ویژه بیماران سخت با کمبود دارو مواجه هستند و در تجهیزات پزشکی 
کمبود داریم و اگر این روند ادامه پیدا کند قطعاً ما در فروردین ماه مشــکلات 

جدی خواهیم داشت.
وی تاکید کرد: جلســات زیادی برای رفع مشــکلات بهداشت درمان مردم 
گذاشتیم اما به اصطلاح نرود میخ آهنی بر سنگ! به نظر نمی آید که اراده جدی 
برای حل مشــکلات مردم وجود داشته باشد، انهم علی رغم اینکه قول داده 
می شــود  و اما اتفاقی رخ نمی دهد.وی با اشاره به مشکلات بیکاری در استان 
سیستان و بلوچستان تاکید کرد: این مشکلات همچنان به قوت خود باقی است 
و معلوم نیست چه زمانی باید این مشکلات برطرف شود و کی باید یک فکر 

جدی برای مردم شود.
شهریاری بیان کرد: آقای رئیس جمهور بنده فکر می کنم زمان وعده های گل و 
بلبل دادن تمام شده است و یک سال و نیم دیگر انتخابات ریاست جمهوری فرا 
می رسد و مردم یک کار عملی از دولت می خواهند. مردم می خواهند سفره شان 
پررنگ باشد. همچنین مردم با نظام و انقلاب مشکلی ندارند و مردم تابع ولایت 
هســتند، اما عملکرد دولتمردان به شدت مردم را ناراضی کرده است. متاسفانه 
مجلس هم در این بین عملکرد خوبی نداشته است لذا امیدواریم مجلس دوازدهم 
مشکل معیشتی مردم را پیگیری کند چراکه با دعوا کردن مشکلات کشور حل 

نمی شود.

عباس محمدیان بیان کرد: شرکت های 
فعال در حوزه تبلیغات محیطی نیازمند 
حمایت های چندجانبه از سوی دولت، 
ارگان های  ســایر  و  محلی  نهادهای 
مرتبط خصوصاْ شــهرداری ها هستند 
تا بتوانند در این عرصه پررقابت دوام 
بیاورند و خدمات باکیفیتی را ارائه دهند.

امروزه استفاده از تبلیغات محیطی در دنیای مدرن 
یکی از اصول اصلی توسعه کسب و کار به حساب 

می آید. درحال حاضر در ایران نیز بازار تبلیغات محیطی داغ است. هرچند صنعت 
تبلیغات هم جزو صنایعی محسوب می شود که از رکود اقتصادی و تورم صعودی 
در این کشور آسیب دیده است.آمارها نشان می دهد در طول سال های اخیر تعداد 
شرکت ها و کانون های تبلیغاتی بیشتر و بیشتر و تمایل کسب و کارها به انجام 
این نوع تبلیغات کمتر و کمتر شد. در همین راستا و به جهت بررسی شرایط فعلی 
بازار تبلیغات محیطی در کشور و راهکارهای لازم برای رفع چالش های این صنعت 
به سراغ عباس محمدیان مدیر کل دفتر تبلیغات و اطلاع رسانی وزارت فرهنگ و 
ارشاد اسلامی رفتیم.محمدیان در مصاحبه با تیتر کوتاه در خصوص شرایط کنونی 
بازار تبلیغات محیطی در ایران گفت: وضعیت فعلی بازار تبلیغات محیطی در ایران 
با چالش های متعددی رو به رو است. از یک سو، کاهش تقاضا برای تبلیغات به 
دلیل شرایط اقتصادی و تورم بالا، باعث شده تا بسیاری از کسب و کارها، بودجه 
تبلیغاتی خود را به طور قابل توجهی کاهش دهند. از سوی دیگر، افزایش هزینه ها، 
به خصوص در زمینه چاپ، چالش دیگری اســت که فعالان این صنعت با آن 
روبه رو هســتند. این موضوع سبب شده تا قیمت تبلیغات محیطی به طور قابل 
توجهی افزایش یابد و برای بسیاری از کسب و کارها، به خصوص کسب و کارهای 
کوچک و متوسط، غیرقابل دسترس شود. علاوه بر این، محدودیت های قانونی و 
اجتماعی نیز بر وضعیت این بازار تاثیر منفی داشته است، به این معنا که برخی از 
این محدودیت ها چالش های بسیاری را برای تبلیغ کنندگان ایجاد کرده است.وی 
همچنین در رابطه با تاثیر تبلیغات دیجیتال بر بازار تبلیغات محیطی بیان کرد: در کنار 
این چالش ها، رشد و ظهور تبلیغات دیجیتال نیز به عنوان یک رقیب جدی برای 
تبلیغات محیطی،  بر این بازار تاثیرگذار بوده است. تبلیغات دیجیتال به دلیل مزایایی 
مانند انعطاف پذیری، هدفمندی و مقرون به صرفه بودن، مورد استقبال بسیاری از 

کسب و کارها قرار گرفته است.
امید به توسعه بازار صنعت تبلیغات ایران

با وجود تمامی چالش های این صنعت، مدیر کل دفتر تبلیغات وزارت ارشاد نسبت 
به پیشرفت بازار تبلیغات محیطی در ایران اظهار امیدورای کرد و گفت: هنوز هم 
فرصت هایی در بازار تبلیغات محیطی وجود دارد. رشد جمعیت شهری و افزایش 
تردد در معابر عمومی،  باعث شده تا ظرفیت بالایی برای تبلیغات محیطی در ایران 
وجود داشته باشد. همچنین، نوآوری ها و خلاقیت ها در این زمینه،  می تواند به جذب 
مخاطبان و افزایش اثربخشی تبلیغات محیطی کمک کند. در مجموع، آینده بازار 
تبلیغات محیطی در ایران به عوامل متعددی مانند شــرایط اقتصادی،  قوانین و 
مقررات،  و ظهور فناوری های جدید بستگی دارد. اما با توجه به ظرفیت های موجود، 

 می توان انتظار داشت که این بازار در بلندمدت به رشد خود ادامه دهد.
رقیب سرسخت تبلیغات محیطی

محمدیان در مورد میزان استقبال شرکت ها از بحث تبلیغات محیطی توضیح داد: 
در شرایط اقتصادی فعلی کشور و با توجه به محدودیت بودجه تبلیغاتی شرکت ها، 
میزان استقبال از تبلیغات محیطی به شکل عام کاهش یافته است. اما این نوع 
تبلیغات همچنان جذابیت دارد. باید به این نکته توجه داشت که میزان توانگری 

مالی شرکت ها و صنایع نقش مهمی در انتخاب 
بســتر تبلیغات دارد. بنابراین با توجه به شرایط 
اقتصادی جامعه بســیاری از مشتریان عرصه 
تبلیغات خصوصاً شرکت های کوچک و متوسط 
فعلا ترجیح می دهند تا ســرمایه گذاری خود را 
معطوف به کانال های کم هزینه تر مانند تبلیغات 
دیجیتال و شبکه های اجتماعی کنند که هزینه 
کمتر و نرخ بازگشت سرمایه بیشتری دارند. هرچند 
با اتخاذ سیاست های تشویقی مانند تخفیف های 
مالی و ارائه مشوق های تبلیغاتی مانند زمان اکران اضافی به شکل رایگان می توان 
شرکت های زیادی را دوباره به سمت سرمایه گذاری در حوزه تبلیغات محیطی 
جلب کرد.این کارشناس فضای تبلیغات در پاسخ به سوال خبرنگار تیتر کوتاه مبنی 
بر چالش های پیش روی بازار تبلیغات محیطی عنوان کرد: چالش های پیش روی 
تبلیغات محیطی، چندوجهی و پیچیده هستند. از یک سو، هزینه های سرسام آور 
تولید، نصب و اجاره فضاهای تبلیغاتی مانند بیلبوردها و تابلوهای نمایشگر، این نوع 
تبلیغات را برای بسیاری از کسب و کارها غیرقابل دسترس کرده است، خصوصاً 
در شرایط اقتصادی فعلی که محدودیت های بودجه ای فراوانی وجود دارد. از طرفی 
دیگر، محدودیت فضاهای مناســب در برخی مناطق شهری، رقابت شرکت ها 
را برای دسترســی به این فضاها افزایش داده است. همچنین، آلودگی بصری و 
مشکلات زیست محیطی ناشــی از نصب بی رویه تبلیغات محیطی، می تواند 
چالش های مختلفی را به همراه داشــته باشــد که یکی از مهم ترین آنها ایجاد 
نارضایتی شهروندان است.محمدیان همچنین اضافه کرد: یکی دیگر از چالش های 
اساسی این نوع تبلیغات، عدم امکان هدف گیری دقیق مخاطبان است، چرا که 
تبلیغات محیطی معمولاً مخاطبان عام را هدف قرار می دهد و امکان هدف گیری 
بر اساس ویژگی های جمعیت شناختی یا رفتاری مشتریان را فراهم نمی کند. در 
نهایت، عدم ارزیابــی و اندازه گیری دقیق میزان بازدید، تعامل و تأثیرگذاری بر 

مخاطبان، از چالش های دیگر این روش تبلیغاتی محسوب می شود.
نقش دولت در حمایت از شرکت های تبلیغاتی

مدیر کل بخش تبلیغات و اطلاع رســانی وزارت ارشــاد در خصوص حمایت 
شرکت های تبلیغاتی از سوی دولت و نهادهای مربوطه اظهارکرد: شرکت های 
فعال در حوزه تبلیغات محیطی نیازمند حمایت های چندجانبه از ســوی دولت، 
نهادهای محلی و سایر ارگان های مرتبط خصوصاْ شهرداری ها هستند تا بتوانند 
در ایــن عرصه پررقابت دوام بیاورند و خدمات باکیفیتــی را ارائه دهند. در وهله 
نخست، باید فرآیندهای اداری و صدور مجوزهای لازم برای فعالیت این شرکت ها 
تسهیل و یکپارچه سازی شود که خوشبختانه دولت سیزدهم در این مسیر گام های 
بلندی برداشته و سامانه مجوزها این فرآیند را به شکل قابل توجهی تسهیل کرده 
است. همچنین اعطای تسهیلات و اعتبارات ویژه برای سرمایه گذاری در توسعه 
زیرساخت ها و ابزارهای نوین تبلیغاتی نیز می تواند انگیزه لازم را برای رشد و نوآوری 
در این صنعت فراهم آورد.وی در پایان یادآور شد: تدوین استانداردها و چارچوب های 
قانونی روشن و شفاف در خصوص کیفیت طراحی، مناسب سازی فضاهای تبلیغاتی 
و حفظ زیبایی بصری شهری لازم است. این امر علاوه بر حمایت از شرکت های 
متعهد، از آلودگی های بصری و زیست محیطی نیز جلوگیری خواهد کرد. در نهایت، 
گسترش آموزش های تخصصی و توانمندسازی نیروی انسانی شاغل در این حوزه، 
می تواند به ارتقای کیفیت خدمات و افزایش رقابت پذیری شرکت های داخلی در 
برابر رقبای خارجی کمک شایانی نماید. حمایت چندوجهی از این صنعت نه تنها به 
رونق آن می انجامد، بلکه می تواند زمینه ساز توسعه اقتصادی، گردشگری و معرفی 

چهره زیبای شهرها باشد.

حسینعلی شهریاری در نطق میان دستور: جدال صنعت تبلیغات محیطی با محدودیت ها 

در دولت تخصصی وجود دارد که هر روز مردم را ناراضی کنند هزینه هایی که سر به فلک می کشد

یکی از نمایندگان مجلس شورای اسلامی 
با انتقاد از توقف پرداخت وام های خرد از 
سوی بانک ها خواستار ورود وزیر اقتصاد و 

دارایی به این موضوع شد.
حسن محمدیاری نماینده مردم تالش در مجلس 
در جلسه دیروز مجلس در تذکری با تاکید بر اینکه 
خدمت صادقانه منشأ اثر خیر در جامعه خواهد بود، 
گفت: امروز معیشت امور مهمه مردم است و وزیر 

کار متولی اموری است که بیشتر آحاد مردم در سطوح میان دست و پایین دست با آن دست به گریبان هستند.
وی همچنین با انتقاد از توقف پرداخت وام های خرد از سوی بانک ها اظهار کرد: متاسفانه امروز بانک ها نمک 
بر زخم مردم می پاشند؛ چگونه می شود که بانک مرکزی امروز جلوی پرداخت وام های خرد را گرفته است؟ 
مردمی که با ۱۰ و ۲۰ میلیون تومان می توانند زندگی خود را متحول کنند مورد بی مهری بانک ها قرار گرفته اند؛ 
وزیر اقتصاد و دارایی باید به این موضوع ورود کند و بانک مرکزی را مکلف کند که تسهیلات خرد را باز کند.

به گزارش ایسنا، این نماینده مجلس با تاکید بر لزوم توجه به موضوع خود اشتغالی در کشور عنوان کرد: وزیر 
جهاد کشاورزی باید به رئیس سازمان جنگل ها تکلیف کند که در مناطق شمالی به ویژه مناطق گردشگری 

موضوع خوداشتغالی را مورد حمایت قرار دهد.

 وزیر اقتصاد به توقف
 پرداخت وام های خرد ورود کند

عضو هیأت رییسه کمیسیون تلفیق لایحه بودجه سال ۱۴۰۳ در مورد افزایش قیمت 
درسال آینده گفت: وقتی کسری بودجه داریم و تولیدی در کارنیست معلوم است که 

افزایش قیمت و تورم خواهیم داشت و این یک حساب دودو تا چهار تای ساده است.
جبار کوچکی نژاد نماینده رشت و عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس افزود:ضعف مدیریت در سیستم 
اقتصادی دولت باعث شده که امروز به وضعیت افتادیم.این نمایده منتخب دوره دوازدهم مجلس تصریح 
کرد:دولت طی چند ماهه اخیرتولید را ســرکوب کرد تا تورم را کاهش بدهد ،ســرکوب تولید برای کشور 
خطرناک است و دولت باید مسیر خود را تغییر بدهد و از نقدینگی مردم  در راستای افزایش تولید استفاده کند 
تا بازار را کنترل کند.نماینده رشت با اشاره به اینکه باروش فعلی دولت نمی توان کاری کرد تاکید کرد:وقتی 
دلار نرخ 6۰هزار تومان را رد می کند  حتما به همراهش تورم و گرانی  خواهد آمد واین عادی است،بسیاری 
از مواد اولیه ما مثل دارو از خارج کشور تامین می شود،درنتیجه وقتی نرخ دلار بالا می رود به همان نسبت 
قیمت ها درداخل کشور افزایش می یابد.عضو هیأت رییسه کمیسیون تلفیق لایحه بودجه سال ۱۴۰۳ در 
پاسخ به اینکه افزایش حقوق صورت گرفته برای سال آینده چه نتیجه ای برای مردم داشته گفت: هیچ، 
دولت باید مسیر اقتصادی خود را عوض کند، و تا زمانی که روش خود را تغییر ندهد چنین گرفتاری هست.

به گزارش اقتصاد۱۰۰، منتخب دوره دوازدهم مجلس افزود:معتقدم مجلس باید با دولت تعارفی نداشته باشد 
و بخش وسیعی از خدمات را به بخش خصوصی واگذار کند ،آب وبرق و گاز و تلفن را می تواند به بخش 

خصوصی بدهد و مالیاتش را بگیرد.

 با کسری بودجه و کاهش تولید
معلوم است که گرانی ایجاد می شود

عضو هیات رئیسه مجلس با طرح این 
پرسش که تکلیف واردات خودرو چه شد؟ 
گفت: کجای دنیا خودروی بی کیفیت را با 
این قیمت بالا به مردم می دهند. مردم تا 
کی آرزوی سوار شدن یک خودروی خوب 

را داشته باشند؟
 محمد رشیدی در جلسه دیروز مجلس در تذکری 
به وزیر صمت گفت: تکلیف واردات خودرو چه شد؟ 

کجای دنیا خودروی بی کیفیت را با این قیمت بالا به مردم می دهند. مردم تا چه زمانی آرزوی سوار شدن 
یک خودروی خوب را داشته باشند.وی در تذکر دیگری به وزیر ارتباطات گفت: تا چه زمانی باید پول مردم به 
جیب توزیع کنندگان فیلترشکن رود؟ جوانان با استفاده از فیلترشکن به سایت های غیراخلاقی وارد می شوند؛ 

به مردم و مجلس پاسخ دهید.
به گزارش ایســنا،این نماینده مجلس همچنین در تذکری به وزیر جهاد کشاورزی گفت: شورای قیمت 
گذاری خرید تضمینی محصولات کشاورزی برای جلوگیری از وارد شدن آسیب به کشاورزان تشکیل شد 
اما تعیین نرخ خرید تضمینی ۱۷۵۰۰ تومان به کشاورزان خسارت می زند لذا شورای قیمت گذاری این نرخ 

را اصلاح کند.

رشیدی: مردم تا کی آرزوی سوار شدن 
یک خودروی خوب را داشته باشند


